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‘Doping is 
bespreekbaar 
gemaakt’

UPDATE KOERSEN OP EEN SCHONE SPORT
TEKST: SANDER SLAGER BEELD: COR VOS

Wat is er zoal gebeurd sinds de aftrap 
van het project?
,,We hebben een druk programma ge-
had. Zo zijn we langs alle voorjaarsver-
gaderingen van districten en afdelingen 
geweest om ons anti-dopingbeleid toe 
te lichten. De voorlichtingsbijeenkom-
sten met Rudi Kemna waren voor de 
aftrap al begonnen en hebben we voort-
gezet, tot zo’n vijftien in totaal.”

Eind juni werd de stuurdoppenactie 
gelanceerd, waarbij ieder KNWU-lid 
een setje 100% Dope Free stuurdoppen 
ontving. Was dat een succes?
,,Ja, ik denk dat we van een geslaagde 
actie kunnen spreken die veel posi-
tieve reacties opleverde. Er waren 
zelfs verzoeken om stuurdoppen na 
te sturen aan teleurgestelde kinderen 
die ze kwijt waren geraakt. Natuurlijk 
waren er altijd mensen die vroegen 
‘ga je hier nu de strijd mee winnen?’. 
Nee, natuurlijk niet. Het gaat om een 
stukje bewustwording, het gesprek 
opstarten. En ik denk dat dit heel goed 
gelukt is, mede door deze actie. Er ko-
men veel reacties binnen van mensen 
die dingen zien of horen, of gewoon 

hun verhaal kwijt willen. Omdat wij 
als bond veel met het thema bezig 
zijn, komen deze vragen nog vaak bij 
ons binnen. Het is de bedoeling dat 
mensen zich in de toekomst richten tot 
het in mei gelanceerde Vertrouwens-
punt Sport. 
We zien trouwens ook dat mensen met 
elkaar in gesprek komen over doping. 
Een goed voorbeeld was de column 
van Rene Suijkerbuijk in Wielersport 3, 
waarin hij zijn zorgen verwoordde over 
de omgeving waarin zijn zoon fietst. 
Ja, door de campagne is het onder-
werp echt op tafel gekomen.”

De anti-dopingaanpak van de KNWU heeft dit jaar 
veel aandacht gekregen. Er waren onder meer 
voorlichtingsavonden, een stuurdoppenactie en extra 
controles. Margo de Vries is als projectleidster anti-
dopingaanpak bij de KNWU tevreden over de gemaakte 
vorderingen.

Er zijn dopingcontroles geweest in 
lagere categorieën, zoals bij de junio-
ren. Hoe werd daar op gereageerd?
,,Ook hier kregen we hele enthousiaste 
reacties. Renners zeiden min of meer 
‘controleer ons maar, dan kunnen we 
laten zien dat we schoon zijn’. Vooraf 
hebben we alle renners, juryleden en 
organisatoren ingelicht zodat ieder-
een zijn of haar taak wist. Natuurlijk 
kwamen de extra controles flink in het 
nieuws tijdens het weekend dat we 
ermee begonnen, maar die aandacht 
was ook goed. Daardoor was er direct 
het besef van ‘o ja, het kan mij ook ge-
beuren’. Vanuit de pers kwam al snel 
de vraag of we met de extra controles 
junioren op dopinggebruik wilden 
betrappen omdat er vermoedens zijn 
van dopinggebruik onder deze groep. 
Nee dus. We wilden de cirkel rondma-
ken. Eerst heb je voorlichting gehad, 
daarna word je er in de praktijk mee 
geconfronteerd. Controles horen bij 
de sport en die willen we zichtbaarder 
maken.” 

Hoe meet je nu of al deze inspannin-
gen gewerkt hebben?
,,We zijn dit jaar begonnen met een 
vragenlijst onder leden om hun hou-
ding, kennis en gedrag op het gebied 
van doping te bepalen. In 2015 gaan 
we een nieuwe meting doen zodat 
we het effect kunnen bepalen. Per 
onderdeel van het plan bekijken we of 
de juiste bijdrage geleverd is. Aan de 
eerste meting deden heel veel renners 
mee en we hopen natuurlijk dat dit 
volgend jaar weer zo is.”

Welke activiteiten mogen we de ko-
mende tijd nog verwachten?
,,Het licentiebeleid voor artsen bin-
nen de wielersport wordt vanaf 2015 
aangescherpt. Enkel geregistreerde 
sportartsen kunnen in aanmerking 
komen voor een artsenlicentie bij de 
KNWU. Daarnaast komt er een bijscho-
lingsverplichting zodat de trainer- dan 
wel ploegleiderslicentie kan worden 
behouden.
Tot slot gaat er voor aanvang van het 
nieuwe seizoen een interactieve chal-
lenge van start. Een game waarin de 
speler dilemma’s voorgeschoteld krijgt 
waarover hij een beslissing moet ma-
ken. ‘Wat zou jij doen in deze situatie?’ 
Dat is dus ook erg op de bewustwording 
gericht.” 

Meer weten? www.knwu.nl/antidoping


